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Rotterdam, 3 oktober 2013. 
 
 

Onderwerp: 

Beantwoording van de schriftelijke vragen van het raadslid A. Bonte (GroenLinks) 
over voortdurende inhumane behandeling van vluchtelingen in Detentiecentrum 
Rotterdam. 
 

 
Aan de Gemeenteraad. 
 
Op 8 juli 2013 stelde het raadslid A. Bonte (GroenLinks) schriftelijke vragen over de 
voortdurende inhumane behandeling van vluchtelingen in Detentiecentrum Rotterdam. 
Gezien de vragen worden deze verondersteld aan de burgemeester te zijn gesteld. 
 
Inleidend wordt gesteld: 
“De behandeling van asielzoekers in het Detentiecentrum Rotterdam is de afgelopen 
maanden niet verbeterd. Staatssecretaris Teeven heeft nog steeds geen verbeteringen 
aangekondigd. Vluchtelingen zonder verblijfspapieren zitten tot maximaal achttien 
maanden onder mensonwaardige omstandigheden onschuldig vast. In veel andere 
Europese landen is de maximale detentietermijn voor vluchtelingen twee maanden. ‘Elke 
dag is weer dezelfde dag’, zegt de gedetineerde Somaliër Saïd wanhopig in een 
interview tegen RTV Rijnmond. ‘Je doet niets. Gewoon de hele tijd op een stoel zitten en 
denken.’ 
  
Een meerderheid van de Rotterdamse gemeenteraad wil dat het regime in de 
gevangenis in Rotterdam humaner wordt. De fracties van GroenLinks, PvdA, D66, SP en 
ChristenUnie spraken zich daar op 16 mei in een raadsdebat voor uit. De burgemeester 
heeft de raad eerder aangegeven dat hij de opvatting van de gemeenteraad heeft 

overgebracht aan staatssecretaris Teeven.” 

 
Hieronder volgen de vragen en mijn beantwoording: 
 
Vraag 1:  
Bent u het met ons eens dat de voortdurende inhumane behandeling van 
vluchtelingen op Rotterdams grondgebied onwenselijk en onacceptabel is?  
     
Antwoord: 
De in het detentiecentrum Rotterdam verblijvende vreemdelingen vallen onder een 
regime dat wettelijk is vastgesteld. Ofschoon vreemdelingendetentie moet leiden tot 
uitzetting komt het voor dat de maximale bewaringsduur van zes maanden verlengd 
wordt teneinde de voor uitzetting benodigde reisdocumenten te verkrijgen. 
 
Vraag 2:     
Heeft u inmiddels al antwoord van staatssecretaris Teeven op de wens van de 
gemeenteraad om het detentieregime humaner te maken? Zo ja, wat was dat 
antwoord?  
 
Antwoord: 
Aan de staatssecretaris heb ik inmiddels in een persoonlijk gesprek de opvatting van uw 
raad overgebracht. Het gesprek ging onder meer over de pilot van Rotterdam om 
vrijwillige terugkeer te stimuleren als alternatief voor gedwongen terugkeer omdat het 
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resultaat van de pilot gunstig uitpakt. De staatssecretaris heeft e.e.a. in beraad en zal het 
college later informeren over zijn standpunt. Tevens wil ik de brief van de 
staatssecretaris aan de Tweede Kamer van 13 september 2013, kenmerk 414078, onder 
uw aandacht brengen. In deze brief spreekt de staatssecretaris zijn voornemen uit om 
het regime van vreemdelingendetentie te versoepelen. 
 
Vraag 3: 
Bent u bereid om uw lobby te intensiveren, bijvoorbeeld door ook bij de Tweede 
Kamer aan te dringen op humanere detentie van vluchtelingen?  
 
Antwoord: 
De opvatting van uw raad op dit punt wordt, ook in samenspraak met de G4-
burgemeesters, regelmatig in verschillende gremia besproken. 
 
Vraag 4: 
Bent u ook bereid om te pleiten voor beperking van de detentieduur, bijvoorbeeld 
tot maximaal twee maanden?  
 
Antwoord: 
De focus van het college is er op gericht om te bezien of alternatieven voor gedwongen 
terugkeer niet effectiever zijn, zoals blijkt uit een proef in Rotterdam. 
 
Vraag 5: 
Welke andere acties bent u bereid te ondernemen om een eind te maken aan de 
inhumane situatie van vluchtelingen op Rotterdams grondgebied? 
 
Antwoord: 
De situatie in en rondom het detentiecentrum Rotterdam heeft mijn voortdurende 
aandacht. Ook in G4-verband heb ik aandacht gevraagd voor alle facetten van de 
vreemdelingenbewaring. E.e.a. is afhankelijk van het eerdergenoemde beraad van de 
staatssecretaris en de uitwerking van zijn voornemens zoals die vermeld staan in zijn 
brief aan de Tweede Kamer. 
 
De Burgemeester, 
 
 
 
Ing. A. Aboutaleb
 


